
 

 

Notice of Commencement and Public Meeting 
Transit and Rail Project Assessment Process

East End Transit Terminal, City of Windsor, Ontario

The City of Windsor has retained Dillon Consulting Limited to complete the Transit and Rail Project 
Assessment Process (TRPAP) for a new transit terminal in the east end of Windsor. The terminal is 
planned to be located at the northwest corner of the intersection of Lauzon Parkway and Tecumseh 
Road East, as shown on the map below. Further information, including the preliminary layout of the 
terminal, can be found on the project webpage at: 
www.citywindsor.ca/residents/construction/environmental-assessments-master-plans/transit-and-
rail-project-assessment-process-east-end-transit-terminal

 

Public Open House
To learn more about the project, you are invited to attend the upcoming public open house at:

Windsor Family Credit Union (WFCU) Centre, Ontario Room 
8787 McHugh Street, Windsor, Ontario

June 27, 2024, 4:00 to 6:00 p.m.
Drawings and information about the preferred design, anticipated impacts, mitigation measures, and 
next steps will be displayed for viewing. Project team members will be available to discuss the project 
and respond to comments and questions.

Environmental Project Report
The environmental impact of this project is being assessed in accordance with the TRPAP, as outlined 
in Ontario Regulation 231/08. An Environmental Project Report (EPR) is being prepared to document 
the preferred design, consultation completed, impact assessment, and mitigation measures.

The draft EPR is planned to be made publicly available for an initial 30 calendar day review period 
starting on June 27, 2024. The draft report will be posted on the project webpage at the link above.

Upon completion of the study, the final EPR will be made available for public comment for 30
calendar days. A Notice of Completion will be circulated when the final EPR is available for review.

http://www.citywindsor.ca/residents/construction/environmental-assessments-master-plans/


 

 

Contact Us
If you have questions, comments, or wish to be added to the project mailing list, please contact either 
of the project team members listed below. Your comments are requested by July 29, 2024.

Chris Patten, P.Eng., Project Manager 
Dillon Consulting Limited
3200 Deziel Drive, Suite 608
Windsor, Ontario, N8W 5K8
Phone: 519-948-4243 ext. 3210
Email: cpatten@dillon.ca

Sonia Bajaj, CPA, CMA, Project Administrator 
The Corporation of the City of Windsor
350 City Hall Square West, Suite 310
Windsor, Ontario, N9A 6S1
Phone: 519-255-6100 ext. 6004
Email: sbajaj@citywindsor.ca

All personal information included in a submission – such as name, address, telephone number, and 
property location – is collected, maintained, and disclosed by the Ministry of the Environment for the 

purpose of transparency and consultation. The information is collected under the authority of the En
vironmental Assessment Act or is collected and maintained for the purpose of creating a record

that is available to the general public as described in section 37 of the Freedom of Information and 
Protection of Privacy Act. Personal information you submit will become part of a public record that is 
available to the general public unless you request that your personal information remain confidential. 
For more information, contact the Ministry of the Environment, Conservation and Parks (MECP) 
Freedom of Information and Privacy Coordinator.

This notice was first issued June 13, 2024.

Pour des renseignements en français veuillez communiquer avec Matthieu Barnier, 519-354-7868, 
poste 3301.

mailto:cpatten@dillon.ca
mailto:sbajaj@citywindsor.ca


 

 

Avis de lancement et d’assemblée publique 

Processus d’évaluation des projets de transport en commun et de transport ferroviaire  
Terminal de transport en commun East End, Ville de Windsor (Ontario) 

La Ville de Windsor a retenu les services de Dillon Consulting Limited pour réaliser le Processus 
d’évaluation des projets de transport en commun et de transport ferroviaire (TRPAP) pour un 
nouveau terminal de transport en commun dans l’est de Windsor. Le terminal devrait être situé à 
l’angle nord-ouest de l’intersection de Lauzon Parkway et de Tecumseh Road East, comme le montre 
la carte ci-dessous. De plus amples renseignements, y compris l’aménagement préliminaire du 
terminal, se trouvent sur la page Web du projet à l’adresse suivante : 
www.citywindsor.ca/residents/construction/environmental-assessments-master-plans/transit-and-
rail-project-assessment-process-east-end-transit-terminal  

 

Portes ouvertes 
Pour en savoir plus sur le projet, vous êtes invités à assister à la prochaine journée portes ouvertes à 
l’adresse suivante : 

Windsor Family Credit Union (WFCU) Centre, Salle Ontario 
8787, rue McHugh, Windsor (Ontario) 

27 juin 2024, de 16 h à 18 h 

Des dessins et des renseignements sur la conception préférée, les impacts prévus, les mesures 
d’atténuation et les prochaines étapes seront affichés à des fins de consultation. Les membres de 
l’équipe de projet seront disponibles pour discuter du projet et répondre aux commentaires et aux 
questions. 

Rapport de projet environnemental 
L’impact environnemental de ce projet est évalué conformément au TRPAP, tel qu’il est décrit dans le 
Règlement de l’Ontario 231/08. Un rapport de projet environnemental (RPE) est en cours de 
préparation pour documenter la conception préférée, la consultation terminée, l’évaluation d’impact 
et les mesures d’atténuation. 

http://www.citywindsor.ca/residents/construction/environmental-assessments-master-plans/transit-and-rail-project-assessment-process-east-end-transit-terminal
http://www.citywindsor.ca/residents/construction/environmental-assessments-master-plans/transit-and-rail-project-assessment-process-east-end-transit-terminal


 

 

Le projet de RPE devrait être rendu public pour une période d’examen initiale de 30 jours civils 
commençant le 27 juin 2024. L’ébauche du rapport sera affichée sur la page Web du projet au lien ci-
dessus. 

Une fois l’étude terminée, le RPE final sera mis à la disposition du public pour commentaires pendant 
30 jours civils. Un avis de lancement sera distribué lorsque le RPE final sera disponible pour examen. 

Contactez-nous 
Si vous avez des questions ou des commentaires ou si vous souhaitez être ajouté à la liste de diffusion 
du projet, veuillez prendre contact avec l’un des membres de l’équipe de projet indiqués ci-dessous. 
Vos commentaires sont demandés d’ici le 29 juillet 2024. 

Chris Patten, ing., gestionnaire de projet 
Dillon Consulting Limited 
3200 Deziel Drive, bureau 608 
Windsor (Ontario) N8W 5K8 
Téléphone : 519 948-4243 poste 3210 
Courriel : cpatten@dillon.ca 

Sonia Bajaj, CPA, CMA, administratrice de 
projet 
La Corporation de la Ville de Windsor 
350 City Hall Square West, bureau 310 
Windsor (Ontario) N9A 6S1 
Téléphone : 519 255-6100 poste 6004 
Courriel : sbajaj@citywindsor.ca

Tous les renseignements personnels inclus dans une soumission – comme le nom, l’adresse, le 
numéro de téléphone et l’emplacement de la propriété – sont recueillis, conservés et divulgués par le 
ministère de l’Environnement à des fins de transparence et de consultation. Les renseignements sont 
recueillis en vertu de la Loi sur les évaluations environnementales ou sont recueillis et conservés dans 
le but de créer un document qui est accessible au grand public, tel que décrit à l’article 37 de la Loi sur 
l’accès à l’information et la protection de la vie privée. Les renseignements personnels que vous 
soumettez feront partie d’un dossier public accessible au grand public, à moins que vous ne 
demandiez qu’ils demeurent confidentiels. Pour de plus amples renseignements, communiquez avec 
le coordonnateur de l’accès à l’information et de la protection de la vie privée du ministère de 
l’Environnement, de la Protection de la nature et des Parcs. 

Cet avis a été publié pour la première fois le 13 juin 2024. 

Pour des renseignements en français, veuillez communiquer avec Matthieu Barnier, 519 354-7868, 
poste 3301. 

mailto:cpatten@dillon.ca
mailto:sbajaj@citywindsor.ca



